

Exam: Ethical Dimension and Deontology

Questions: Answer the following questions:

- Q1:** Discuss the difference between the legal rule and the deontological rule in terms of obligation, origin, and purpose? (03 points)
- Q2:** What is the concept of university autonomy, and what is its importance in protecting the freedom of scientific research? (04 points)
- Q3:** What is the difference between the philosophical reference and religious reference in guiding university student behavior? (04 points)
- Q4:** Define university relations and explain their role in student's academic and social success? (03 points)
- Q5:** Explain the relationship between student's rights and their duties within university, and why they cannot be separated? (04 points)
- Q6:** Explain how good practices serve the objectives of university? (02 points)

Good Luck to everyone

التاريخ: 2025/01/14

جامعة ميلية

معهد العلوم والتكنولوجيا

السنة الأولى – جدع مشترك ل.م.د.

اختبار مقياس: البعد الأخلاقي وأخلاقيات المهنة

الأسئلة: أجب عن الأسئلة التالية

- س1: ناقش الفرق بين القاعدة القانونية والقاعدة الديونتولوجية من حيث الإلزام، المصدر، والغاية؟ (03 نقاط)
- س2: ما هو مفهوم استقلالية الجامعة، وما أهميتها في حماية حرية البحث العلمي؟ (04 نقاط)
- س3: ما الفرق بين المرجعية الفلسفية والمرجعية الدينية في توجيه سلوك الطالب الجامعي؟ (04 نقاط)
- س4: عرف العلاقات الجامعية وبين دورها في النجاح الأكاديمي والاجتماعي للطالب؟ (03 نقاط)
- س5: اشرح العلاقة بين حقوق الطالب وواجباته داخل الجامعة، ولماذا لا يمكن الفصل بينهما؟ (04 نقاط)
- س6: اشرح كيف تساهم الممارسات الجيدة في تحقيق أهداف الجامعة؟ (02 نقاط)

حظ موفق للجميع